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Tisztelt Képviselő-testület! 
 
A mozgás minden esetben jótékony hatással bír az emberi szervezetre. Legyen az egy kiadósabb 
séta, vagy kerékpározás a szabadban, nem csak testet, de a lelket is feltölti.  
Akik rendszeresen sportolnak, hosszú távon érezhetik a sok mozgás előnyét fizikailag és 
szellemileg egyaránt. 
 
A rendszeres testmozgás hatása mindennapjainkra: 

- A sport oldja a stresszt 
- Növeli az önbizalmat 
- Javítja a reakcióidőt 
- Csökkenti a demencia kockázatát 
- Jobban alszunk tőle 

 
Ez az öt ok csak pár a sok olyan közül, melyek javítják a mindennapi életünk minőségét, és 
amelyek által jobban érezhetjük magunkat a saját bőrünkben. Ezért érdemes már óvodás, 
kisiskolás korban megismertetni a gyermekekkel a mozgás örömét, hogy a későbbiekben teljesen 
természetes legyen számukra a rendszeres sport és az aktív életmód. 
 
Barcs város vezetői a fenti értékek mentén támogatják a gyermekek, a lakoság sportolását, 
feltételek biztosítását. Bekapcsolódtunk a nemzetközi programokba (Európai Diáksport Nap, 
Európai Mobilitási Hét, országos programokba (MLSZ Bozsik Gyermeklabdarúgó program, a 
MÚSZ által kezdeményezett Nemzeti Úszó programba.) A helyi, körzeti versenyeket, sportolási 
formákat segítettük, támogattuk. 
A grassroots szemléletet – „egy életen át kell játszani”- szeretnénk elterjeszteni minél szélesebb 
körben, valamennyi korosztálynak. Soha nem késő elkezdeni, ami a sportolásra is vonatkozik. 
 
 
A 2022-es év sportolás szempontjából teljesnek mondható, annak ellenére, hogy újabb gátló 
tényezők merültek fel. Az energia árak emelkedése következtében a sportlétesítményeket 
korlátozottan lehetett igénybe venni. A sportszakosztályokban folyamatos volt a szakmai munka, 
ami az előző évekhez képest jelentős előrelépést jelentett. 
 
II.1. A Barcsi Városi Sportegyesület megalakulása óta (2001) a versenysportnak, iskolai 
sportnak és a rekreációs (szabadidős) sportnak is keretet biztosított a városban. Az egyesület 
alapcélja továbbra is a versenysportban résztvevő szakosztályok működtetése, utánpótlás nevelés, 
a versenyeken kiemelkedő eredményeket elérő sportolók nevelése, felkészítése, versenyeztetése, 
a diák és szabadidősport támogatása és működési feltételeinek biztosítása.  
Az egyesület irányítását a kilenc tagú elnökség végezte Rajbár István elnökletével. Jelenleg 9 fős 
elnökség vezeti az egyesület szakmai tevékenységét. Az elnökségben a szakosztályok képviselete 
biztosított. A szakosztályok szakmai önállósága az elmúlt évben is érvényesült a döntések 
előkészítésében és a mindennapos szakmai munkában. 
Az elnökség mandátuma félidöjénél tart (2026.). 
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Elnökségi tagok: Bukovics Zoltán (erőemelő), Kovácsné Felső Andrea (úszás), Erdős Zoltán 
(karate), Horváth Károly (tenisz), Nagy László, Paluska Csaba (triatlon), Szijártó Attila (sakk), 
Ungvári Zoltán (vízitúra).  

Az elmúlt évben is megtartották a küldött taggyűlést, amelyeket az előkészítő elnökségi ülések 
előztek meg. Három elnökségi ülést is tartottak. A sportdíjakra tettek javaslatot az Önkormányzat 
Oktatási, Művelődési és Sport Bizottságának. A költségvetés tervezésére, a felhasználására is az 
elnökségi ülésen hoztak döntést.  
 
Az egyesület szakosztályai: 

 
A kézilabda sportág 2016-tól, a judo sportág 2019-től önálló egyesületként működik. 
Az egyesületünk taglétszáma a kiinduló (164) létszámot meghaladó 202 és 252 között mozgott. 
 
   A szakosztályok száma az elmúlt négy évben nem változott. 
 
A BVSE taglétszáma változáson ment keresztül az elmúlt években. A pandémia befolyásolta a 
taglétszám alakulását. 
 
2014 2017 2019 2020 2021 2022 2023 
252 223 225 222 146 188 215 
 
              
A sportolók létszáma a pandémia éveiben csökkent, de utána egyenletesen emelkedett. A sportági 
képzések, versenyeztetések évről évre stabilnak mondható. Ez az elért eredményességben is 
megmutatkozik. Országos, sőt nemzetközi bajnoki címeket szereztek sportolóink, akik kiváló 
hírnökei a városnak Magyarországon és a környező országokban egyaránt. 
A szakosztályvezetők személyében minimális változás történt az elmúlt évben.  

Barcsi Városi Sportegyesület szakosztályai 2001-2023 

2001 2010 2014 2017 2020 2021 2022 2023 
Atlétika Atlétika Erőemelés Erőemelés Erőemelés Erőemelés Erőemelés Erőemelés 

Erőemelés Erőemelés Judo Judo Karate Karate Karate Karate 
Judo Judo Karate Karate Kosárlabda Kosárlabda Kosárlabda Kosárlabda 

Karate Karate Kézilabda Kosárlabda Sakk Sakk Sakk Sakk 
Kézilabda Kézilabda Kosárlabda Sakk Triatlon Triatlon Triatlon Triatlon 

Kosárlabda Kosárlabda Sakk Triatlon Vízi sport Vizisport Vizisport Vizisport 
Úszás Sakk Triatlon Vízi sport Úszás Úszás Úszás Úszás 

  Triatlon Vízi sport Úszás Tenisz Tenisz Tenisz Tenisz 
  Vízi sport Úszás Tenisz      
  Úszás Tenisz        
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Erőemelő – Bukovics Zoltán, Karate – Erdős Zoltán, Kosárlabda – Lorch Barbara, Sakk – 
Szijártó Attila, Tenisz – Horváth Károly (Horváth Ferenc), Triatlon – Paluska Csaba, Vízisport- 
turisztika – Ungvári Zoltán, Úszás- Kovácsné Felső Andrea. 
 
 
Az egyesület eredményességét a magasan kvalifikált edzők garantálták. 
Erőemelés:  Bukovics Zoltán  
Karate:  Erdős Zoltán, Erdős Martin 
Kosárlabda:  Lorch Barbara 
Triatlon:   Paluska Csaba, Paluska Csaba Gyuláné 
Sakk:     Szíjártó Attila 
Úszás   Tarlósi Dorina, Cseresznyés Bálint, Horváth Réka 
 
Időközben Cseresznyés Bálint kilépett az úszószakosztályból. 
 
A vízisport - turisztika szakosztály Ungvári Zoltán vezetésével működik eredményesen. 
A tenisz szakosztály rekreációs jelleggel működik Horvát Károly vezetésével. 
 
A felkészülési feltételek biztosítottak. A Deák sportcsarnok hiánya még mindig jelentős.  
 
A sportági feltételek rendelkezésre álltak illetve fejlődtek. A Karate sportág tagjai továbbra is 
külön edzésteremben készülhetnek a SERES Kft. jóvoltából. Az erőemelők iskolai és városi 
edzőteremben készülhettek. A kosárlabdázók a Széchényi Ferenc Gimnázium tornatermében 
játsszák a mérkőzéseiket. Az úszók és a triatlonosok a Barcsi Rekreációs Központban edzenek. 
 
II.1/A Barcsi Városi Sportegyesület szakosztályai: 
II.1./A/ a  Karate szakosztály: 
Az edzést és versenyzést segítendő jelentős fejlesztés történt a szakosztálynál. A 2022-es évben 
egy 7 000 000 Ft értékű 7 éves kisbuszt vásároltak pályázati és Önkormányzati forrásból. 
Az edzőterem fűtését segítő 2 db 5,5 kW-os klímát szereltettek be az edzőterembe a már meglévő 
2 db 3,5 kW-os mellé, a gázfűtés kiváltására 700 000 Ft értékben, melyet adományokból 
finanszíroztak. A fejlesztések az eredményességet is szolgálták az elmúlt időszakban. 
Versenyek: 
A versenyzőket C, B, A kategóriában versenyeztették, ahol a C= kezdő versenyzők, B= rutinos 
versenyzők, A= válogatott szintű, nemzetközi versenyeken résztvevő versenyzők. Évi 12-16 
versenyen vettek részt különböző szinteken, meghívásos regionális versenyeken 2-3 verseny, 
Országos meghívásos versenyen 4-5, Stílus OB-n, WKF Magyar Bajnokságon, Diákolimpia 
Országos Döntőn és Nemzetközi versenyeken 4-5. 
Egy kadet válogatott versenyzővel rendelkeznek Otártics Enikő személyében. 
 
Versenyeredmények: 2022-es évben 
Versenyek Arany Ezüst Bronz  
Regionális versenyek 13 10 17  
Országos versenyek 58 36 45  
Hazai és külföldi nemzetközi versenyek 5 1 4  
Fudokan Országos bajnokság 12 6 6  
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Diákolimpia Országos Döntő 4 0 3  
Magyar Bajnokság Országos Döntő 4 0 1  
Összesen 96 53 76 225 
BVSE Karate Szakosztálya 2022-ben összesen az előző évi 168 után, idén 225 dobogós helyezést 
ért el. 
2023. februárjában háziversenyt rendeztek a keszthelyi baráti karate egyesülettel. Március elején 
Tatami Cup elnevezésű nemzetközi versenyen Budatesten, március 15-én Dunaharasztiban 
országos meghívásos versenyen indultak. Április 15-én Budapesten a Shito-Ryu OB-n, 
május elején Budapesten a WKF Magyar Bajnokságon, majd május végén a Fudokan 
stílus OB-n Ercsibe vettek részt. Az idén 30 versenyzőt versenyeztettek különböző kategóriában, 
eddig 96 dobogós eredményt értek el. 
 
II.1./A/b Kosárlabda szakosztály tagjai iskolai keretek között játszanak a Széchényi Ferenc 
Gimnázium tornatermében. Lorch Barbara szakmai irányításával Diákolimpia „B” kategóriában 
versengenek váltakozó sikerrel. Fiú és leány csapatban közel 30-an játszanak rendszeresen. 
 
II.1./A/c A Triatlon szakosztály edzés - felkészülés feltételei változatosak, sok logisztikát 
igényeltek. 
Úszóedzések: Barcs Rekreációs Központ, Uszoda 
Kerékpáros edzések: Drávai Kikötő, Kerékpárút, Országút (Barcs-Babócsa útvonal) 
Futóedzések: Régi BSC pálya, új futókör. 
Tornateremi edzésre nem volt lehetőség. A téli időszakban saját forrásból béreltek helyiséget a 
kerékpáros/görgős edzések számára. 
A szakosztály sportolói 2022-ben 23, 2023-ban eddig 6 versenyen vettek részt. 
 
Kiváló versenyeredményeket értek el az elmúlt időszakban. 
Diákolimpia országos döntőkben úszásban három, kerékpárban két érmes helyezést értek el. 
Szabó Zalán magyar bajnok lett úszásban. 
Hazai és nemzetközi versenyeken is eredményesek voltak. Összesen 93 érmes helyezést értek el 
triatlon, aquatlon, úszás, kerékpáros versenyeken. 
 
 II.1./A/d A Tenisz szakosztály évente felújítja a Szabadidő Központban lévő salakos 
teniszpályákat. A szakosztály tagjai mellett játéklehetőséget biztosítanak a város lakóinak is. 
Horváth Károly szakosztályvezetőnél lehet játéklehetőséget kérni. 
 
 II.1./A/e A sakkozók a Művelődési Házban heti rendszerességgel gyakorolhatnak. Az 
edzésekhez a tárgyi feltételek adottak, sakk készletek, órák, helyszín. A személyi feltételek, aki 
edzést tartana jelenleg hiányzik.  
A sakkozók Somogy megyében rapid és schnell versenyeken szerepeltek. 
Versenyeredmények: 
2022.08.14-15. Bagoly kupa 24 órás sakkverseny Szarka Regő 8-ik hely 
2022/2023 NB II Asztalos Lajos Csoport III-ik hely a Nagyatád csapatával 
Levelezési sakkban Szijártó Attila magyar válogatott. Tavaly ért véget a 22-ik levelezési 
sakkolimpia selejtezője, melyet megnyerve a magyar válogatott 22 év után ismét döntőbe jutott, 
ami 2024-ben kezdődik. Szijártó Attila megnyerte a 3-as táblát és teljesítette nagymesteri normát 
is, mely 15 éve nem sikerült magyar játékosnak. Jelenleg is tart a 12-ik Európai Csapatbajnokság 
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középdöntője, ahol Szijártó Attila szintén a 3-as táblán szerepel, továbbá folyamatban van a 
Magyarország-U.S.A. barátságos csapatmérkőzés, ahol Szijártó Attila  a magyar csapat kapitánya, 
az 5-ös és 6-os táblán is szerepel, jelenleg 27,5-14,5-re vezetnek. Egyéniben a 45-ik 
világbajnokság középdöntőjében játszik a világbajnok jelöltek versenyére történő bejutásért. 
 
II.1./A/f Úszás sportágban építkezés zajlik, ami sportolók létszámát illeti. Kezdők (13) és 
utánpótlás korú (15) tagjaik mellett a 15 haladó versenyzőjük is van. 
Az úszó szakosztály a Barcsi Rekreációs Központ tanmedencéjében és fedett uszodájában tartja 
az edzéseket. Sajnos a 3 uszodai pályát heti két alkalommal is meg kell osztani a Viroviticai 
csapattal, ami nehezíti a hatékony edzésmunkát. A téli hónapokban a megváltozott nyitva tartás 
miatt az edzéseink időtartama is csökkent 90 percről 60 percre. Összegezve feltételeink nem 
mondhatók optimálisnak. 
Magas színvonalú ünnepi (Barcs Kupa, Pünkösd Kupa, Húsvéti Kupa) versenyeket rendeznek, 
amelyekre a Dél- Dunántúli egyesületek sportolói is eljönnek szép számmal. A 110-150 
versenyző között a teljesen kezdők versenyeztetését is fontosnak tartják. A létesítmény, a 
szakosztály személyi feltételei kiválóan alkalmasak magas színvonalú versenyek rendezésére, 
ezzel együtt minőségi versenyzők fogadására. 
Pályázatokkal teremtik meg a szakosztályi működés feltételeit. 
 
II.1./A/g Vízitúra szakosztály szabadidős jelleggel működik. Évente 21 sportprogramot kínálnak 
gyalogtúrát, kerékpározást, evezést kedvelőknek. A természetet szeretők választhatnak a helyi, 
vagy távolabbi rendezvények közül. Gyalogosok eljutottak a barcsi terep mellett Mecsekbe, 
Villányba, Tihanyba. A kerekesek kombinálva az evezéssel Vízvárra, Szentborbásra is eltekertek. 
Hosszabb vízitúrákat is szerveztek Kerkaszentkirálytól a Mura és a Dráva folyón. Egynapos 
vízitúrákat is szerveztek középiskolásoknak és az érdeklődő turistáknak. A szakosztály tagjai a 
Dráva strandon lévő telephelyet folyamatosan karbantartják. Túravezetéseket vállalnak igények 
szerint. Éves viszonylatban közel 1300 túrázó vesz részt a programjaikon. 
 
 A Barcsi Városi Sportegyesület sportolói rangot vívtak ki az országos sportági versenyeken. 
Magyar bajnoki címeket szereztek a Diákolimpia és szövetségi versenyeken. Az érmes 
helyezések is a szakosztályokba folyó kiváló szakmai munkát jelzik. 
 
II.1./A/h A BVSE az elmúlt évben stabil anyagi hátérrel működhetett köszönhetően a Barcs 
Város Önkormányzat támogatásának, a szülőknek és a szponzoroknak. 
Fontos célkitűzés volt, hogy közösségi programokkal az egyesülethez, a szakosztályhoz való 
kötődést kell elősegíteni. Ez megvalósult több szakosztályban is edzőtáborok alkalmával, év végi 
értékeléskor, de a sportági bázis karbantartásával is. Példa értékül a szakosztályok év végi 
díjazásai, amikor felidézik az elmúlt év legszebb pillanatait, sportsikereit és köszöntik a 
legeredményesebb versenyzőket.  
A Barcsi VSE gazdálkodását alapvetően Barcs város Önkormányzatától kapott támogatás 
határozta meg, amelyet évente Támogatási Szerződés keretében pályázati keretek között 
biztosított.  Az egyesület elnöksége a versenyek minősége és mennyisége alapján készítette el a 
szakosztályi felosztást. Mindvégig tudták tartanai az alapvető elvüket, mely szerint minden 
sportolót juttassunk el a versenyeken elért eredményeinek megfelelő szintű versenyekre. Ebben 
nagy segítséget jelentett a szülők önzetlen támogatása, különösen az utazás területén. A 2023-as 
évben még nem került meghirdetésre az önkormányzati keretösszeg. 
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A szakosztályok pályázatok segítségével működési pénzkeret bővítését oldották meg (karate, 
úszás). 
 
 

Barcsi Városi Sportegyesület költségvetése 2016-2022 

  2016 2017 2018 2019* 2020 2021 2022 
Önkormányzati 
támogatás 4.000.000 3.610.000 4.294.000 3.300.000 2.000.000 3.000.000 

 
6.000.000 

Működési összeg 6.140.000 6.714.000 5.640.000 4.070.000 5.207.000 5.070.000 
 

13.300.000 
 
A Barcsi Városi Sportegyesület az egész város fiataljainak nyújt kiváló edzés és sportolási 
lehetőséget. A szabadidő hasznos eltöltésére is alternatívákat biztosít a Vizisport-turisztika, 
valamint a Tenisz szakosztályokon keresztül. 
 
 
 
II.2. Az FC Barcs új elnöksége 3 fő feladatot tűzött ki célul 2020-ban. 
 

1. Az utánpótlás nevelés/fiú, lány/ 
2. Felnőtt csapat versenyeztetése 
3. Infrastruktúra, kiszolgáló létesítmények és pályák fejlesztése, karbantartása /ehhez az 

önkormányzat nagymértékben hozzá is járult fűnyírótraktor, mosó- és szárítógép 
megvásárlásával.  

 
Ezeket alapjául véve egy öt évre előre tekintő munka vette kezdetét. 
Az utánpótlás nevelésben a szakemberek által végzett folyamatos, jó munka megfelelő alapot 
biztosított arra, hogy az egyesület még jobban megerősödjön mind létszámban, mind minőségben. 
Utánpótlás edzők: Horváth Péter, Hucsek Zsolt, Mangult Nándor, Horváth Zoltán, Mangultné 
Pupos Ildikó, Laklia Tamás. 
 
Az egyesület 2022. június és 2023. május időszak között tevékenysége: 
Taglétszám: 186 fő 
Szakosztályok száma: 2 
 
Sportolók száma: 
Csapatok U7 U9 U11 U13-

14 
U16 
lány 

U17 U19 Felnőtt Felnőtt 
nő  

Veterán 

Fiú/férfi 12 12 16 27 - 20 20 20 - 16 
Leány/nő 2  1  20    20  
 
Valamennyi korosztályban az előírtnak megfelelő létszám van. A játékosok felversenyzése is 
biztosított. 
Edzés- felkészülés feltételek javítása alapcélja az egyesületnek. 
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A város rendelkezik kettő füves nagypályával, és egy kézilabda pálya méretű műfüves 
kispályával a hozzá tartozó kiszolgáló helyiségekkel együtt, amit szerződés alapján az 
önkormányzat térítésmentesen átadott az FC Barcs részére.   
A műfüves kispálya és a füves edzőpálya rendelkezik világítással is. A téli felkészülési 
időszakban az Arany iskolában bérelnek a tornatermet. 
 A 2022-es évben fejlesztésre került a füves nagypálya világítása. Az egyesület vásárolt kettő új 
kispadot és beszerzésre került egy 9 személyes kisbusz is. A pályakarbantartásához vettek egy 
fűnyíró traktort, fűkaszát valamint öntöző berendezést. 
Ezeken felül vásároltak játékosok részére 80 garnitúra mérkőzés felszerelést, melegítővel együtt. 
Egyik cél az, hogy minden csapat egységes felszerelésben jelenjen meg, a legkisebbektől a 
legnagyobbakig. Ezeket a beszerzéseket TAO forrásból finanszírozták, összesen: 41 M Ft 
érékben. 
Sportági fejlesztések területén is előrelépés történt az elmúlt évben. A Megyei III. osztály 
megnyerése után a II. osztályban is dobogón áll a felnőtt csapat. Reális esély van arra, hogy az 
ősszel induló bajnokságban férfi felnőtt csapatunk megyei első osztályban szerepeljen.  Az U19 
fiúk csapat a Regionális NB 3-as bajnokságban indul a következő bajnokságban.  
Ősztől várhatóan az alábbi bajnokságban játszanak a csapataink:. 
 
Tervezett versenyek  2023. őszétől: 

Férfi felnőtt csapat megyei 1. osztály 
U19 csapat regionális NB3 
U16 csapat megyei I. osztály 
U14 csapat megyei I. osztály 
U13 csapat megyei bajnokság 
U7-9 -11 Bozsik Gyermeklabdarúgó program 
Női felnőtt csapat megyei bajnokság 
Lány U16 csapat megyei bajnokság 
Veterán csapat megyei bajnokság 

 
A 2022-2023. bajnoki év FC Barcs eredményei: Somogy Megyei Labdarúgó bajnokság: 
Férfi felnőtt csapat II. osztály    3.hely 
Női felnőtt csapat      1.hely 
U19 fiú csapat   II. osztály   1.hely 
U17 fiú csapat  regionális  10.hely 
U16 lány csapat     7.hely 
U14 fiú csapat       8.hely 
 
Csapat sikerek mellett egyéni sikerek is születtek. Loján Szabina 15 góllal első, Tompa István 
(Felnőtt) 32 góllal második helyen végzett a góllövő listán. 
 
FC Barcs verseny rendezései: 
Az őszi – tavaszi lebonyolítási rendszer sajátossága, hogy az összes korosztályban mindenkivel 
játszanak itthon és idegenben, és így összesen 63 hazai mérkőzés kerül megrendezésre a bajnoki 
év folyamán. Ez mellett Bozsik program keretében csapataink (U7-9-11) 20 alkalommal utaznak 
Nagyatádra, Csurgóra. 
 
FC Barcs 2023. évi célkitűzései: 
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2023 augusztustól férfi felnőtt csapat remények szerint feljut a megyei első osztályba. Felnőtt női 
és a férfi U19-eseknek cél a bajnoki cím, jó úton haladnak, vezetik a tabellát.   
U17-es fiú korosztály a Regionális NB 3-as bajnokság légkörét szokják, szeptembertől már az 
U19-esRegionálisban fognak versenyezni.  
U 14-es csapat a Somogy megyei bajnokságban szerepel váltakozó sikerrel. Szeptembertől már 
U13-as csapatot is indítanak a bajnokságban. U 7-9-11 korosztályban továbbra is cél a 
tömegesítés, őket az MLSZ Bozsik programban szerepeltetik. 
 
 
II.3. Satelit Kézilabda Sportegyesület. 
 
A 2022/2023-as idényben 1 felnőtt és 14 utánpótlás csapat versenyeztetése volt a cél. 
Sajnos az egyesületre nagy terhet ró, hogy már a téli időszak elejétől az összes fordulót, az összes 
mérkőzést idegenben kellett és kell rendezni, mivel a Kaposvári Szakképzési Centrum nem adott 
lehetőséget a mérkőzések lejátszására hazai csarnokban a spórolás jegyében. 
Edzéseket több helyen, több időben tudják csak megtartani. Többek között a felnőtt csapat 
Szigetváron edz és a hazai mérkőzéseit Szentlőrincen játssza a Lőrinci iskola csarnokában! 
Több utánpótlás csapatunk is több módon és helyen tarja edzéseit, hol a Gimnázium tornatermét, 
hol pedig az Arany János iskola termét használva. Egyéb esetekben pedig esetleges szabadtéri 
edzésekkel igyekeznek a megfelelő és meghatározott edzésszámot elérni, próbálva mindezt úgy, 
hogy sportolóink élvezzék az edzéseket és mindez hasznos is legyen számukra. 
Éppen ezért fontos, ha lenne Barcs Városnak egy saját kezelésben levő Sportcsarnoka, amely 
otthont adhatna a kézilabdának, segíthetné a labdarúgók téli felkészülését, esetlegesen 
rendezvények szervezésében is segítséget nyújthatna. 
A felemelkedő bérleti díjjakkal kalkulálva hatalmas összeget kell, hogy kifizessenek a különböző 
terembérleti díjjakra, ami hatalmas terhet ró az Egyesületre! 
 
Satelit SE 318 fős tagsággal rendelkezik. Ebből igazolt státuszú kézilabdázó 274 fő, amelyből 
130 fő versenyez rendszeresen. 
 

Csapatok Felnőtt U20 U8 U9  U10 U11 U12 U14 U15 
Fiú/férfi 17 11 5 10  14  10  12 
Lány/nő   6 7  12 13  13  

 
Az egyesületnek sportszerek, irodaszerek, sportfelszerelések tekintetében is fejlődnie kell, mivel 
az eddig meglévő sportszerek, felszerelések lassan selejtezésre kell kerüljenek. 
Ezért elengedhetetlen a folyamatos beszerzés e tekintetben is. 
Jelenleg melegítők, szivacskézilabdák beszerzése folyamatban van az utánpótlás csapataink 
részére. Továbbiakban még egyéb felszerelésekre is szükség lesz, úgy mint wax, mezek, irodai 
felszerelések stb.. 
Kézilabda  sportági fejlesztések az egyesületben. 
Felnőtt csapat jelenleg a megyei bajnokság második helyén áll. Tekintve a várható költségeket 
nem tervezzük az NB II- be való indulást, mivel más szponzorok nem lévén a Klub nem tudja 
finanszírozni azt. 
Utánpótlás csapataink korukhoz igazítva megfelelő felkészültségi szinten vannak, bár 
edzettségükben és létszámukban a teremhiány miatt némi visszaesés tapasztalható. 



 10

A nevezett bajnokságokban ettől függetlenül megfelelő helyen állnak, rengeteg tanulással  
nagyszerű mérkőzéseket játszottak. A következő bajnoki évadban az MKSZ tájékoztatása alapján 
a bajnoki év teljes egészében nagy változás előtt áll, lévén a teljes lebonyolítási rendszer 
átalakításra kerül, mely az Egyesületekre újabb terheket fog róni az utánpótlás terén! 
Mind utazási költségek és a képzés terén is, hiszen a teljes személyi állománynak át kell állni egy 
új szisztémára, egy új képzésre, mely remélhetőleg a gyermekek fejlődését fogja szolgálni. 
Céljaink között szerepel az új szisztéma mielőbbi elsajátítása, bevezetése és a gyermekekkel, 
sportolókkal való megismertetése! 
 
Versenyeredmények:  
Utánpótlás csapatok : jelenleg 11 utánpótlás csapat szerepel bajnokságban, de ezen a számon a 
következő évben szeretnének még emelni, és ezzel fejleszteni egyben a szakágat és lehetőséget 
adni barcsi és környékbeli fiataloknak a sportolására. 
A szakmai munkát hat edző képviseli a tizenegy csapat mellett. 
 
Fiú U8    Edző: Bagó József 
Leány U8 Edző:  Csicskár Nóra 
Fiú U9  Edző: Simon Gabriella 
Leány U9 Edző: Csicskár Nóra 
Fiú U10 Edző: Bagó József 
Leány U10 Edző: Murainé Nemes Petra 
Leány U11 Edző: Takács Ferenc Balázs 
Fiú U12 Edző: Jeszencsák Edvin Balázs 
Leány U14 Edző: Murainé Nemes Petra 
Fiú U15 Edző: Simon Gabriella 
Fiú U20 Edző: Bagó József 
 
Versenyrendezés: 
Az MKSZ előírása alapján minden a bajnokságban résztvevő csapat kötelezően 2 bajnoki 
fordulót kell, rendezzen csapatonként, 1 tavaszi és 1 őszi forduló formájában! 
Az új lebonyolítás szerint további úgynevezett dzsemborikat is szerveznünk kell, szintén 
csapatonként kettőt. Ezen versenyek megszervezése is komoly feladatot ró az egyesületre, amely 
kötelezettségünknek eleget szeretnénk tenni. A felnőtt csapatunk eddig sajnos kénytelen volt 
hazai fordulós mérkőzéseit is idegenben megrendezni, de reménykedünk abban, hogy a 
következő szezontól ilyen problémával nem szembesülünk! 
 
Az egyesület gazdálkodása: 
Bevételek: Ft 
TAO Tagdíj Szövetségi 

támogatás 
Pályázat Szponzori 

támogatás 
Önkormányzati 
támogatás 

Szülői 
hozzájárulás 

Egyéb 

37.788.880  250.000  0 0 500.000  6.000.000  250.000  2.000.000  
 
Költségek: Ft 
 
Nevezési 
díj 

Szövetségi 
tagdíj 

Bérleti 
díj 

Utazás Szállítás Étkezés Játék-
engedélyek 

Sportfelszerelés Sportorvos Bérköltség 

1.500.000  
 

150.000  6.000.000  2.500.000  4.500.000  2.500.000  300.000  3.000.000  500.000  22.000.000 
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2023- év célkitűzései: 
Az egyesület sportfejlesztési programjának legfontosabb összetevője a helyi és a régióban élő 
gyerekek egészséges életmódra való nevelésének biztosítása a kézilabda által. Célunk az 
edzőkkel karöltve minél több gyermek beintegrálása a rendszerbe, az egyesületbe. 
Fontos számunkra a bajnokságban résztvevő játékosok fejlesztése, fejlődésének elősegítése, de 
továbbra is részt vehetnek az edzéseken a mozgásra, kikapcsolódásra vágyók is, legyen szó 
korábbi játékosokról vagy hobbi kézilabdásokról. 
Hosszú távon szeretnénk egy ideális alapokon működő, az iskolai rendszerrel együttműködő 
utánpótlás-nevelő egyesületet, melynek két fontos eleme a sport és a tanulás. 
 
A pandémia utáni első teljes évben már a sportolás, a versenyzés volt a legfőbb feladat.  
A szakosztályok működése és eredményessége azt mutatja, hogy a szakemberek jó munkát 
végezte az elmúlt időszakban. A négy egyesületben több, mint 560 fő sportol rendszeresen a 
városban. Az érmek minősége, a versenyek színvonala is azt mutatja, hogy jó úton járnak a 
sportvezető, sportszakemberek.  
 
Az éves értékelés része kell, hogy legyen a nagyfokú terem hiány, amely nagyon megnehezítette 
a sportszakosztályok szakmai munkáját. Nagyon rámutatott egy Városi Sportcsarnok 
szükségességére. A Deák Ferenc Iskola Sportcsarnoka sem állt rendelkezésünkre.  
 
 
II.4. Barcsi Judo Sportegyesület a 10 éves fennállása mellett, a barcsi judo élet negyven éves 
jubileumát is ünnepelte a Hidasi Ervin Judo Edzőközpontban. Az ünnep alakalmával 
köszöntötték az alapító tagokat- Hidasiné Kecskés Margitot és Bonevácz Emilt, a Magyar Judo 
Szövetség szervezési igazgatóját, Simon Csabát. Hidasiné Kecskés Margit és Bonevácz Emil 
leplezte le az 40. jubileumi emléktáblát. 
Honfi Zsolt, a Judo Egyesület elnöke és Simon Simon Csaba, a Judo Szövetség részéről emlék 
paketteket és diszokleveleket adtak át a régi és jelenlegi versenyzőknek, támogatóknak. 
Emlékplakettet vehetett át Hidasiné Kecskés Margit, Karvalics Ottó, Szalai Csilla, Varga Zoltán, 
Horváth Gábor, Illés Anikó, Tárnoki Attila, Rideg Gábor Tálos György. 
Emlék plakettet és diszoklevelet kapott Dr.Tóth László MJSZ elnök, Simon Csaba MJSZ 
szervezési igazgató, Aradi Zsolt, Janecsek László, Bonevácz Tamás, Szakos Csilla, Pánovics 
Donát, Hegedüs György András. 
Ötvenketten „A barcsi judoért végzett munkáért, támogatásért” diszoklevél elismerésben 
részesülten. 
Janecsek László, Honfi Zsolt a „Magyar Judoért” kitüntetés ezüst fokozatát vehette át Simon 
Csabától, a Magyar Judo Szövetség szervezési igazgatójától. 
 
Az egyesület magas színvonalon összeállított kiállítást rendezett a Hidasi Ervin Judo 
Edzőközpontban a 40 év judos rendezvényekről. 
Megünnepelték a Judo világnapját is, hagyományosan utcai kocogással és bemutató edzéssel. 
 
A Barcsi Judo Egyesület rangos versenyt rendezett az ünnep alkalmából ahol a helyi egyesületből 
40 –en indultak. 10 arany,14 ezüst és 13 bronzérmes helyezést értek el. Többek most indultak 
először, nagy élményt jelentett nekik. 
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Az egyesület versenyzői regionális, országos bajnokságon és magyar bajnokságon vettek részt az 
elmúlt évben. Az utánpótlás versenyzők mellet felnőtt versenyzőjük is megmérettették magukat 
Szegeden az országos bajnokságon - Szakács Zétény és Maráz Nándor.  
A Felnőttek (junior) Magyar Kupa versenyén  Bonevácz Bianka (+78kg) bronzérmet nyert. 
Bianka a versenyzés mellett a szakmai munkába is bekapcsolódott. Tanítványai közül a Kaszóban 
rendezett regionális versenyen többen érmes helyezést értek el. 
 
A négy egyesület legnagyobb feladat az elmúlt évben az volt, hogy megtartsák a sportolókat. 
Különböző programokkal a csapatösszetartást, a motiváció fenntartását kellett erősíteni. Nem volt 
könnyű, ezért túrákat, táborokat, háziversenyeket rendeztek. Minden lehetséges helyszint 
kihasználtak a folyamatos edzésekre, a játékkészség fejlesztésére. A szakemberek munkáját 
dicséri, hogy nem csökkent jelentősen a sportolók szám. Sőt, volt ahol nőtt is. 
 
 
III. Diáksport 
Az iskolai sportban teljes évet éltünk meg az elmúlt időszakban, ami a versenyeket illeti.  A Deák 
Ferenc sportcsarnok felújításának elhúzódása miatt sok szervezést igényelt a Diákolimpia 
versenyek megrendezése.  
Asztalitenisz, atlétika, játékos sportvetélkedő, labdarúgás, futsal, mezei futás, teremlabdarúgás, 
úszás sportágakban rendeztünk körzeti döntőket. A legnépszerűbb a mezei futás volt, amelyet 
ősszel és tavasszal is megrendeztünk összesen 536 tanuló részvételével (337 + 199 fő). 
Örvendetes, hogy 10 iskola képviseltette magát. Úszás sportágban kilencvenen álltak rajtkőre, 
egy kivétellel valamennyi barcsi tanuló. Atlétika több próba versenyen 83 tanuló indult három 
iskolából, ami sikernek számít az előző évekhez képest. Labdarúgásba a II., III. és IV. 
korcsoportban egyaránt 3-3 csapat indult. A IV: korcsoportos Futsal labdarúgásban két csapat 
indult a körzetben. A teremlabdarúgásban is 3-3 csapat indult a korosztályokban. A játékos 
sportvetélkedő versenyben a ladi iskola első alkalommal indult és körzeti bajnok lett a második 
Arany János iskola előtt. Mindhárom versenyszámban visszaesés tapasztalható. 
 
Körzeti versenyeken való résztvevők (fő): 
Asztalitenisz Atlétika Játékos 

sportvetélkedő 
Labdarúgás Futsal Mezei 

futás 
Teremlabdarúgás Úszás 

4 83 34 90 20 536 86 90 
  
A körzeti versenyeken a Deák Ferenc Sportiskolai Általános Iskola valamennyi versenyen részt 
vett. Az Arany János Általános Iskola az asztalitenisz kivételével szintén valamennyi játéknapon 
részt vett. Darányi iskola labdarúgásban, mezei futáson, a Homokszentgyörgy iskola atlétika 
sportágban indult. Csokonyavisonta, vízvári iskola mezei futásban, Lad játékos sportvetélkedőn, 
a Szivárvány EGYMI tanulói mezei futáson vettek részt. 
Összesen 943 tanuló a Diákolimpiai versenyrendszerben. A mezei futás, az úszás és az atlétika 
sportágakban kisebb részvételi fejlődés mutatkozik, a többi sportágban csökkent résztvevők 
száma. Ez annak is betudható, hogy az iskolák nem, vagy nehezen tudták megoldani az utaztatást. 
A második félévben kisebb javulás történt ezen a téren a Tankerület jóvoltából. 
A barcsi tanulók a megyei döntőben is sikeresen szerepeltek. Úszás régiós (megyei) versenyen 
több, mint ötvenen vettek részt és 18 érmes helyezést értek el, köztük hat aranyérem jutott a 
barcsiaknak. Az országos döntőkben is érmes helyezéseket értek el barcsi tanulók.   Arany és 
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ezüstérmes helyezések született úszásban, kerékpárban Szabó Zalán (Deák), Horváth Lara (Dráva 
Völgye), Bagó Hanna  (Dráva Völgye) révén.  
Karate sportágban négy arany és három bronzérmet szereztek diákjaink az országos döntőbben. 
Judo sportágban ezüst és bronzérmet nyertek barcsiak, Maráz Dorina és Tóth Sára révén.  
Labdarúgásban a Deák Ferenc IV. korcsoportos csapat 2. helyen végzett Csurgón, a megyei 
döntőben. 
Somogy Megyei Diáksport Szövetség felkérése alapján megyei elődöntőket, és döntőket is 
rendeztünk fiú és leány labdarúgásban. Széchényi Ferenc Gimnázium leány csapata bajnoki 
címet szerzett. 
A Diákolimpiai versenyek mellett iskoláink bekapcsolódtak az Európai Diáksport Nap, ami 
változatos mozgásformákat biztosított a tanulóknak. 
A Magyar Úszó Szövetség szervezésében két általános iskola alsó tagozatos (1-2. évfolyam) 
tanulói is részt vesznek a Nemzeti Úszó Programban az óvodások mellett. Közel 400 gyermek 
sajátítja el az úszás alapjait a Szövetség által meghatározott tananyag alapján. 
Intézményi (iskolai) keretek között a labdarúgás is népszerű Bozsik Gyermeklabdarúgó program 
keretében. Négy korcsoportban 440 tanuló játszik hétről hétre és a körzeti játék napokon. 
Az iskolák szakember ellátottsága megfelelő. Az Arany János és a Deák Ferenc Általános 
Iskolában is új testnevelő kolléga kapcsolódott be s testnevelés oktatásban, ami előrelépést 
jelentett.  
Az iskolai sport feltételei sajnos nem ideálisak, annak ellenére, hogy az Önkormányzat minden 
segítséget megad a sportcsoportok működéséhez. A Deák sportcsarnok kiesése továbbra is 
nehezíti a szakmai munka fejlesztését, a tantervi anyagok elsajátítását.  
A nehézségek ellenére a tehetséges tanulók versenyeztetését szem elött tartva minden segítséget 
meg ad a város. 
 
IV. Szabadidő sport. 
A lakossági sportolás területén átrendeződés tapasztalható az elmúlt évbe. A labdajáték 
(labdarúgás) helyett a gyalogtúrák, kerékpártúrák, vízitúrák kerültek előtérben. Ez a folyamat a 
gazdasági változások következtében alakult ki. A tornatermeket, sportcsarnokot lezárták a 
lakosság elől, így a terembajnokságnak, az ünnepi kupáknak nem voltak meg a feltételei a téli 
időszakban. Kispályás labdarúgó csapataink Kozármislenyben, Harkányban, Szigetváron értek el 
sikereket.  
A szabadtéri műfüves pálya jó lehetőséget adott a sportolásra. Hét közben több baráti csapat is 
igénybe vette heti rendszerességgel. Munkahelyi sportnapok (Tűzoltó Kupa), baráti emléktornák 
rendezésének is fontos helyszíne. 
A Barcsi Városi Sportegyesület vízitúra szakosztálya évente több min húsz programot kínál 
elsősorban a szakosztály tagjainak. Gyalogtúrák keretében a barcsi körzet mellett eljutottak 
Mecsekbe, Tihanyba, Tenkes túrán Siklósra is. Két keréken a Balaton Kört is sokan teljesítették. 
Egy napos, valamint a több napos vízitúrák alkalmával a Mura és a Dráva folyó természeti 
szépségeit is felfedezhették. 
 A Szabadidő Sportegyesület szintén biztosit, futó-kocogó napokat, hosszabb rövidebb 
kerékpártúrákat, amelyek egyre népszerűbbek. A Barcs-Virovitica Határfutás, a Nárcisz futás, a 
Dráva félmaraton a futás kedvelőket várja.  Bekapcsolódtunk a nemzetközi kerékpáros 
programba – „Kerékpárral 7 határon át” – amellyel a környezetünk természeti értékeit is 
felfedezhetjük. Barcs- Križnica, Barcs – Virovitca, Barcs – Kastélyosdombó útvonalakat 
rendszeresen bejárjuk tavasszal és ősszel egyaránt. A helyi résztvevők mellett szinte az egész 
országból érkeznek kerekesek hozzánk. A résztvevők száma is folyamatosan emelkedik, idén már 
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közel hatvan illetve kilencven fővel kerekeztünk. Örvendetes, hogy a Dráva parti kerékpár utunk 
továbbra is népszerű, amely az ide szavazáson az előkelő negyedik helyen végzett az ország 
kerékpárútjai között. 
Kerékpár kölcsönzést biztosítunk a túrázóknak, összesen 31 kerékpárral. Iskolai osztályok, 
munkahelyi közösségek, családok gyakran kölcsönöznek, így az elmúlt évben 96 főnek 
biztosítottunk kerékpáros élményt. A Csurgói kézilabda csapatnak, a Provident 
munkaközösségnek, Takarékszövetkezet dolgozóinak, labdarúgók edzőtáborozásához nyújtottunk 
segítséget. Novák Katalin köztársaság elnök asszonynak, a Roma Nemzetiségnek is tudtunk 
kerékpárral segíteni. Értékét növeli, hogy az ország távolabbi részéről érkezettek is megismerik 
városunkat és természeti értékeinket. 
A 2023. január elsejétől bevezetett történelmi Schengeni határral jelentősen megkönnyebbült a  
határon átnyúló sportprogramok szervezése csoportoknak, egyéneknek egyaránt. 
Az idei évben átadott Turisztikai Központ a turista igényeket szolgálja. Már most sokan 
látogatják a kikötőt kikapcsolódási céllal. Fontos feladat a nyugodt pihenés érdekében a 
gyorshajtók kiszűrése, akár fekvőrendőr elhelyezésével. 
A Szabadidő központban épült futópályát vártnál kevesebben használják. A szolgáltatás 
javításával nagyobb igénybevételt érhetünk el.  
Az Európai Mobilitási Hét egy héten keresztül biztosít sportolási – mozgási lehetőséget a 
diákoknak és a város lakóinak, a legkisebbektől a legidősebb korosztályig. Közel 1600-an vettek 
részt gyalogtúrákon, kerékpártúrákon, futáson - kocogáson az egy hét alatt.  
Jelentős közösségi sportesemény a városban a Horvát tekeverseny, amelyet Barcs Város Horvát 
Nemzetiségi Egyesület rendezett 21 csapat (10 nő, 11 férfi) részvételével. 
 
A szervezett szabadidős rendezvények legfontosabb hozadéka, hogy az egyének, a családok is 
bejárhatják azokat az útvonalakat, amelyeket csoportosan megismertek. Örömteli, hogy sokan 
élnek a lehetőséggel. 
 
V. Barcs Város Önkormányzata kiemelten fontosnak tartja a város lakóinak az egészségi állapotát, 
az egészséges életmódot. Ezért a sporttámogatás is jelentős az éves gazdasági fejezetekben. A 
szervezettség területén továbbra is biztosít az Önkormányzat szakképzett sportszervezőt a sporttal 
kapcsolatos feladatok koordinálására, szervezésére, rendezésére. 
 
VI. Barcs város sportünnepe volt a legeredményesebb sportolók díjazása, amelyet idén már 
második alkalommal Sportbál keretében rendeztek. A Széchényi Ferenc Gimnázium aulájában 
rendezett sporteseményen valamennyi szakosztály képviseltette magát, amely megalapozta a jó 
hangulatot. Barcs város polgármestere, Koós Csaba és Szalai Csilla alpolgármester adta át a 
díjakat a szakosztályok legjobbjainak. 
 
A 2022. év sportteljesítmények alapján díjat vehetett át:  
Tuba Dániel   - kézilabda – Edző: Simon Gabriella 
Maráz Dorina  - judo – Edzők: Bonevácz Bianka és Janecsek László 
Markó Zsófia  - úszó – Edző: Cseresznyés Bálint 
Bagó Hanna triatlon – Edzők: Paluskáné Popovics Melitta, Paluska Csaba 
Tompa István -  labdarúgó – Edző: Laklia Tamás 
Mangultné Pupos Ildikó – labdarúgó  – Edző: Mangult Nándor 
Kaiser Vanessza  - mazsorett – Edző: Pávics Judit 
Otártics Enikő karate – Edzők: Erdős Martin, Erdős Zoltán 




